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RADA GMINY
SŁUPIA (KONECKA)
woj. świętokrzyskie

Protokół Nr XXXI120 17
z sesji Rady Gminy SŁUPIA (KONECKA)

odbytej w dniu 8 maja 2017 roku w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy
w Słupi

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Józef Skrobisz otworzył sesję o godz. 930 i po powitaniu
wszystkich zebranych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - lisIa obecno.~ci radnych sIanowi
zalqcznik do niniejszego prolokolu.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy

Skarbnik Gminy

Dyrektor Szkoły Podstawowe w Pilczycy

Dyrektor l Publicznego Gimnazjum w Słupi

Robert WieIgopolan

Dorota Basiak

Wiesława Arwaj

Krzysztof Koziński

sołtysi, przewodniczący rad sołeckich, zgodnie z załączoną listą obecności.

Ad. pkt 2

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XXIX/2017 z sesji odbytej 22 marca 2017
roku. Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XXX!2017 z sesji odbytej 21 kwietnia 2017
roku. Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.

Ad. pkt 3

______ W_.l1unkcie dOlycząQY!lLl1rzyjęcja I1.I2IT-ądkuobrad jako l1ierwszy głos zabrał Wójt i zg=ło~s=ił _
następującą zmianę do porządku obrad:

-usunąć pkt 5c "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/SI/2015
w sprawie zmiany Statutu Międzygminnego Związku pod nazwą Staropolski Związek Gmin i
Miast".

- dodać pkt 5 c "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów,
dokumentów potwierdzających te kryteria oraz przyznania im określonej liczby punktów w
postępowaniu rekrutacyjnym do publicznego przedszkola, oddziałów przedszkolnych w
publicznych szkołach podstawowych i klas pierwszych publicznych szkół podstawowych,
dla których organem prowadzącym jest Gmina Słupia (Konecka)"



Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyj«ła nast«pujący porządek obrad ze
ZITIlanam!:

I. Otwarcie obrad, powitanie obecnych i stwierdzenie quorum.
2. Przyj«cie protokolu Nr XXlXI2017 z sesji odbytej w dniu 22 marca 2017 roku

protokołu Nr XXX120 17 z sesji odbytej w dniu 21 kwietnia 2017 roku.
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Przedstawienie in fonnacji w sprawie szkód wyrządzonych przez bobry i dziki w

uprawach rolnych.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

a) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na lata 2017-
2025,

b) Dokonania zmian w budżecie na 2017 rok,
c) określenia kryteriów, dokumentów potwierdzających te kryteria oraz przyznania

im określonej liczby punktów w post«powaniu rekrutacyjnym do publicznego
przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i
klas pierwszych publicznych szkół podstawowych, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Słupia (Konecka)

d) przyj«cia Zasobów Pomocy Społecznej za 2016 rok,
e) zamiaru likwidacji Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Pilczycy.

6. Przedstawienie infonnacji w sprawie stanu sanitarno-porządkowego gmlllY oraz
funkcjonowania systemu gospodarki odpadami.

7. lnfonnacja Wójta o pracy mi«dzy sesjami.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
l O. Sprawy różne.
11. Zamkni«cie obrad XXXI sesji Rady Gminy.

Ad.pkt4

W punkcie dotyczącym przedstawienia infom1acji w sprawie szkód wyrządzonych przez dziki
i bobry w uprawach rolnych Wiceprzewodniczący Rady Gminy powitał przedstawicieli Kół
Lowieckich: Kolo Lowieckie "Rosochy" Prezes Andrzej Chrzanowskiego, Koło Lowieckie
"Żuraw" Sławomir Staszczyk Koło Lowieckie "Bukowie" Robert WieIgopolan.

Jako pierwszy głos zabrał Wójt. Wyjaśnił, że CZ«stona obradach sesji radni i sołtysi zgłaszali
problem szkód wyrządzonych przez dziki. Problem ten jest zauważalny w całym kraju z
powodu rosnąccj populacji dzika w Polsce. Jeśli chodzi o bobry to są one po ochroną i ich
odstrzał jest minimalny. Na terenie naszej gminy działalność prowadzą 3 koła łowieckie.
Najwi«kszy teren zajmuje Koło "Bukowie". Problem szkód pojawiła się kilka lat temu i z
roku na rok tych szkód jest coraz wi«cej. Liczba dzików wzrasta w dość szybkim tempie. Co
roku Koła łowicckie wyst«pują o zwi«kszenie liczby zwierząt do odstrzału. Według
corocznych planów liczba odstrzelonych dzików równa si« w l 00% przyrostowi rocznemu
dzików. Kilka lat temu liczba dzików do odstrzału wynosiła kilkanaście sztuk w chwili
obecncj wynosi ona ponad 70 sztuk na każde Koło łowieckie
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Prezes Koła łowieckiego "Rosochy" A. Chrzanowski wyjaśnił, że na obszarze koła me
stwierdzono obecności dzika. Jednak dziki lubią się przemieszczać więc w chwili obecnej
mogły się pojawić. Następnie poinfonnował zebranych o procedurach zgłaszania szkód w
uprawach. Wyjaśnił, że po zgłoszeniu szkody do Koła łowieckiego w ciągu 7 dni pojawia się
na miejscu szkody specjalnie powołana Komisja. Do tego czasu nie powinno się robić
ponownego zasiewu na polu. Nadmienił, że środki wypłacane na odszkodowania dla
rolników pochodzą ze środków własnych Koła. Nie ma żadnego dofinansowania z budżetu
państwa. Wyjaśnił ponadto, że każdy rolnik może wystąpić do Izby Rolniczej z prośbą o
wytypowanie przedstawiciela do udziału w Komisji. Często [pojawiają się opinie, że
odszkodowania są dość niskie. Procedura naliczania odszkodowania jest zamieszczona na
stronie Izby Rolniczej. Każdy rolnik może się z nią zapoznać. Wniosek do Koła najlepiej
składać w fonnie pisemnej. Od razu można wnioskować o przedstawiciela Izby Rolniczej.
Dwa dni przed przyjazdem Komisji Koło kontaktuje się z rolnikiem i ustala dokładną godzinę
wizyty u rolnika.
Przewodniczaca Rady Sol. E. Skrobisz pytała jak robione są pomiary szkód na polu, gdzie
powierzchnia wynosi 5 ha, a dziki wyrządziły szkodę tylko w kilku miejscach?
Prezes Koła Łowieckiego "Rosochy" A. Chrzanowski wyjaśnił, że szkoda jest_mierzona w m2

faktycznego zniszczenia upraw.
Przewodniczaca Rady Sol. E. Skrobisz nadmieniła, że jak rolnik ma w takim przypadku
dokonać ponownego zasiewu kukurydzy, jeżeli na polu jest kilka zniszczonych miejsc.
Wobec takiego pomiar wypłacane odszkodowania są za niskie. Powinny być płacone od całej
działki.
Prezes Koła Łowieckiego "Rosochy" A. Chrzanowski wyjaśnił, że w przypadku gdy
zniszczenia znajdują się bardzo blisko siebie wówczas mierzony jest cały obszar wokół jako
całość.
Przewodniczaca Rady Sol. E. Skrobisz wyraziła opinię, że kwoty wypłacane przez Koła
Łowieckie są za niskie. Komisja nie pojawia się zawsze w ciągu 7 dni. Rolnik kierując sprawę
do sądu w przypadku zbyt niskiego odszkodowania niejednokrotnie wygrywa.
Prezes Koła Łowieckiego "Rosochy" A. Chrzanowski wyjaśnił, że Na stronie Izby Rolniczej
są stawki odszkodowań wyrządzonych w uprawach przez dziki. Można się z nimi zapoznać.
Nadmienił, aby w przypadku każdego zgłoszenia szkody powoływać również członka Izby
Rolniczej.
Radny J. Kaczmarek jako prLedstawiciel Izby Rolniczej wyjaśnił, że na stronie Izby znajdują

-----~si,ę-dane-o-wysokości-odszkodowań-ale-są-to-stawki-narzucone-przez-Ministerstwo
Środowiska. Nadmienił, że zgłoszenie szkody powinno być napisane w dwóch
egzemplarzach, z czego jeden należy złożyć w siedzibie Koła łowieckiego na drugim
uzyskać potwierdzenie jego przyjęcia. I od tego dnia w ciągu 7 dni powinna pojawić się
Komisja. Nie należy szkód zgłaszać telefonicznie. Jest tylko dobrą wola Koła, gdy takie
zgłoszenie zostanie przyjęte. Wyraził opinie, że przedstawiciele Izby Rolniczej i Kół
łowieckich powinni wystąpić do Ministerstwa o wypłacanie szkód ze Skarbu Państwa.
Przedstawiciel Koła łowieckiego "Żuraw" Sławomir Staszczyk nadmienił, że w sezonie
2015/2016 wypłaconych zostało ok. 20 tys. zł odszkodowań a w sezonie 2016/2017 ok. 16
tys. zl. Generalnie są to szkody wyrządzone na łąkach i w uprawach kukurydzy. Ilość dzików
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przewidzianych do odstrzału w sezonie 15116wynosiło 65 sztuk, w sezonie 16117- 70 sz!. i
na obecny sezon jest to też 70 sztuk.
Pojawiły siC;propozycje zmiany obecnego Rozporządzenia. W myśl nowych przepisów Koła
łowieckie musiałyby wpłacać do budżetu państwa stawki za każdą sztuk C;zwierząt na terenie
koła. I na tym odpowiedzialność kół łowieckich miała siC; kończyć. Rząd proponował
przeznaczyć na to środki w wysokości 20 mln zł., co okazuje siC;kropla w morzu potrzeb. W
każdej gminie należałoby zatrudnić pracownika, który przejąłby od kół prace związane z
odszkodowaniami. W ostatecznym rozrachunku najlepszym rozwiązaniem wydaje się
pozostawienie wszystkiego w takim stanie w jakim jest, czyli że to Koła łowieckie
odpowiadają za szkody wyrządzone w uprawach rolników.
Radny W. Ociepka pytał czy Koła Łowieckie prowadzą poletka z uprawami w lasach?
S. Staszczyk nadmienił, że Koło Łowieckie "Żuraw" posiada ok. 30 ha zasiewanych co roku
kukurydzą, saladerą i owsem.
Radny J. Kaczmarek wnioskował aby w okresie zbioru upraw przyjmować zgłoszenia
telefonicznie o pojawieniu się szkody.
S. Staszczyk wyjaśnił, że w okresie zbiorów po informacji telefonicznej są ustalane nocne
dyżury na wskazanym obszarze.
Wójt podziękował przedstawicielom Kół Łowieckich za udział w sesji i wyjaśnienie kilku
spraw. Wyjaśnił, że Koło Łowieckie "Bukowie" wypłaca odszkodowania w kwocie ok. 20-30
tys. zł rocznie. Zdarzało się, że trzeba było podnieść składki członkowskie, lub przyjmować
nowych człoOnków aby wystarczyło pieniędzy na pokrycie tych szkód.

Ad. pkt 5:\

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia
(Konecka) na lata 2017-2025 przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Wiceprzewodniczący Rady Gminy po jego odczytaniu poddał go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XXXII220!2017 w
sprawie zmiany Wieloletniej I)rognozie Finansowej Gminy Slupia (Konecka) na lata
2017-2025, trdć stanowi załącznik do protokołu.

Skarbnik D. Basiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na
2017 rok (treść w załączeniu).

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy po jego odczytaniu poddał go pod głosowanie
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XXXI/22112017 w
sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2017 rok. treść uchwały sianowi załącznik
do protokołll.
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Ad. pkt Sc

Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów, dokumentów potwierdzających te kryteria
oraz przyznania im określonej liczby punktów w post€(powaniu rekrutacyjnym do publicznego
przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych i klas
pierwszych publicznych szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest
Gmina Słupia (Konecka), (treść li' załączeniu) przedstawił Sekretarz M. Król.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Wiceprzewodniczący Rady Gminy po jego odczytaniu poddał go pod głosowanie. Rada
Gminy w obecności 13 radnych 12 głosami "za" przy l "wstrzymującym si€(" podj€(ła
uchwalę Nr XXXI/222/2017 w sprawic określenia krytcriów, dokumcntów
potwicrdzaj:lcych tc krytcria oraz przyznania im okrcśloncj liczby punktów w
postępowaniu rckrutacyjnym do publiczncgo prLcdszkola, oddziałów przcdszkolnych w
publicznych szkołach podstawowych i klas picnvszych publicznych szkól
podstawowych, dla których organcm prowadzącym jcst Gmina Słupia (Konccka), treść
stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt Sd

Projekt uchwały w sprawie przyj€(cia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla
Gminy Słupia (Konecka) przedstawiła p.o. Kierownika GOPS E. Bańburska.

Nikt z radnych nie wnosił uwag odnośnie przedstawionego projektu uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy po jego odczytaniu poddał go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podj€(ła uchwalę Nr XXXI/223/2017 w
sprawie pr,o:yjęeia occny zasobów pomocy społcczncj za rok 2016 dla Gminy Slupia
(Konccka), treść której stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt Se

Wójt przedstawił projekt uchwały w
Pi lczycy-(treśĆ1l"'Załqczeniu).

. .sprawIe zamIaru likwidacji filii bibliotecznej w

Nikt z radnych nie wnosił uwag odnośnie przedstawionego projektu uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy po jego odczytaniu poddał go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podj€(ła uchwałę Nr XXXI/224/20 17 w
sprawic zamiaru likwidacji filii biblioteczncj w Pilczycy (trdć w załączeniu).

Nast€(pnie Wiceprzewodniczący Rady Gminy ogłosił przerw€( w obradach trwającą w godz.
10.50-11.10. Stan radnych uprawnionych do głosowania po przerwie 13 osób.

5



Ad.pkt6

W punkcie dotyczącym przedstawienia infonnacji w sprawie stanu sanitarno-porządkowego
gminy oraz funkcjonowania systemu gospodarki odpadami przedstawił Wójt. Wyjaśnił, że w
obecnym roku zmieniał się forma odbierająca odpady z terenu Gminy Słupia. Pomimo, że
każdy mieszkaniec zobowiązany jest do opIaty za odbiór odpadów w dalszym ciągu widać
jest przypadki wyrzucania śmieci do lasów lub rowów. Poprosił zebranych aby uczulać
mieszkańców aby nie wyrzucali w ten sposób śmieci. Każdy może oddać dowolną ilość
worków co miesiąc. Jeśli ktoś ma jakieś nietypowe odpady, np. folia po kiszonce to proszę
zgłosić do urzędu gminy, postaramy się zorganizować dodatkowy odbiór takich odpadów.

Radny W. Ociepka wnioskował o usunięcie dzikiego wysypiska miedzy Pilczycą a Piaskami.

Ad. pkt 7

Następnie Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Nadmienił, że trwają obecnie
prace nad remontami dróg gminnych. Przeprowadzane są również prace nad przygotowaniem
przetargu na budowę oczyszczalni ścieków. Poinformował zebranych, że gmina otrzymała
zawiadomienie o terminie podpisania umowy na dofinansowanie utylizacji azbestu. Gmina
otrzymała również dofinansowanie na utworzenie Sali biologiczno-przyrodniczej w Szkole
Podstawowej w Wólce.

Ad. pkt 8,9

Radny M. Janduła pytał jak przebiega realizacja funduszu sołeckich?

Wójt wyjaśnił, że zadania są realizowane w miarę możliwości. Kruszywo będzie wożone
prawdopodobnie w przyszłym tygodniu. W chwili obecnej aura nie pozwala na prace na
drogach polnych. Gdyby któreś sołectwo chciało realizować zakupy z funduszu sołeckiego
poprosił o kontakt z urzędem gminy.

Ad. pkt 10

W sprawach różnych głos zabrali:

Radny M. Piec pytał jaki tonaż ma most w Rudzie Pilczyckiej, wnioskował o remont drogi w
stronę miejscowości Piskorzeniec. Pytał również kiedy będzie montowane dodatkowe
oświetlenie uliczne w Rudzie Pilczyckiej.
Radny Kaczmarek wnioskował o wykonanie rowu i wykonanie przepustu w miejscowości
Zaostrów.
Radny J. Skrobisz wnioskował o remont drogi w miejscowości Mnin, ul. Długi Kąt, Hucisko
Bania i w stronę Huty Jabłonowej. Ponadto wnosił o dokończenie kopania rowów na ul. Długi
Kąt.
Sołtys wsi Radwanów Kol. wnioskowała o znaki 0h'l'aniczające tonaż na drodze Słupia-
Radwanów.
Sołtys wsi Mnin K. Tkacz zgłaszał pełny kontener z ubraniami dla PCK. Wnioskował
ponadto o dodatkowe 4 sztuki lamp oświetlenia ulicznego.
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Radny W. Ociepka pytał czy bl(dzie remont remizy w Rudzie Pilczyckiej.
Sołtys wsi Biały Ług J. Skiba pytał kto zajmuje sil( remontami przydomowych oczyszczał ni
ścieków?
Sołtys wsi Rytlów S. Stęplowski wnioskował o nawiezienie kruszywa w miejscowości
Rytlów oraz wykopanie rowu. Ponadto ponownie zgłosił do wycil(cia drzewo rosnące przy
posesj i nr 15.1
Z. Młynarska zaprosiła zebranych na szkolenie ze zbieractwa ziół, które odbt(dzie sit( 12 maja
w budynku Senior Wigor w Pilczycy.
Wójt wyjaśnił, że rów w miejscowości Zaostrów zostanie wykopany. Odnośnie oświetlenia w
miejscowości Ruda Pilczycka nadmienił, że w chwili obecnej trwa postt(powanie z POE w
sprawie dzierżawy przez gmint( słupów oświetlenia ulicznego, wit(c realizacja tego zadani na
chwil t( obecną jest utrudniona. Inwestycja też wymaga pewnych nakładów pienit(żnych gdyż
potrzebny jest projekt, pozwolenia. Kruszywo bt(dzie rozwożone jak tylko poprawią sit(
warunki pogodowe.
Przewodniczacy rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji w powiecie
wniesie o przyspieszenia prac na drodze w kierunku Piskorzeńca. Również zgłosi sprawt(
mostu w miejscowości Ruda Pilczycka i ewentualnego ograniczenia tonażu przejeżdżających
samochodów. Budowa oświetlenia w miejscowości Ruda Pilczycka okazuje sit( zadaniem
dość kosztownym. Przewód trzeba by było umiejscowić w ziemi, ze wzglt(du na
ukształtowanie terenu. W przypadku cht(ci realizacji tego zadania przez urząd gminy, bt(dzie
sit( starał uzyskać dofinansowanie na to zadanie z powiatu. Odnośnie dróg powiatowych
Mnin, ul. Długi Kąt i Sep-Hucisko-Mnin wyjaśnił, żc są to odcinki dróg, które to należałoby
przeznaczyć do remontu w przyszłym roku. Nie nadają sit( one do remontu cząstkowego. W
sprawie drogi w kierunku Huty Jabłonowej wyjaśnił, że powiat dofinansował zakup kruszywa
w ubiegłym roku i osobiście nadzorował prace przy jej remoncie. Odnośnie rowu na ul. Długi
Kąt w Mninie wyjaśnił, że mowa była o nim wcześniej. Prace mogą zostać dokończone ale
tylko rt(cznie ze wzglt(du na położone światłowody. W temacie remontu świetlic w 3
miejscowościach nadmienił, że koOsztorysy są już gotowe. W chwili obecnej nie ma
ogłoszonego naboru na dofinansowanie remontów. Wnioskodawcą w tym wypadku musi być
OSP, bo dofinansowanie na te zadania wynosi wówczas 100%. Należy zastanowić sit( jak
można top zrobić aby to gmina udzieliła pożyczki jednostkom na sfinansowanie tego zadania.
O drzewie w miejscowości Rytlów przypomni Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych.
Radny W. Orzeł nadmienił, że po remontach cząstkowych dróg znów pojawiają sit( doły.
Przewodni czacy-Rad y-Powiatu-M~K-roł-wY.iaśnił;"Że-to-wszystko-z-winy-pogod y.
Radny J. Kaczmarek wnioskował o remont drogi Zagacie-Rytlów.
Radnv M. Janduła zgłosił do przycit(cia wierzby przy drodze Czerwona Wola - Hucisko.
Radny J. Bamik zgłosił, że droga z Białcgo Ługu w stront( Jakimowic jest prawie
nieprzejezdna. Pytał ponadto kiedy bt(dą zamówione znaki drogowe z nazwą migejscowości?
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że na wspomnianą droge w kierunku
Jakimowic zostało nawiezione bardzo dużo kruszywa. Położenie tej drogi sprawia, że bardzo
szybko zostaje zniszczona. Znaki drogowe są zamówione. Po ogłoszeniu przetargu na zakup
przez powiat zostaną zamontowane.
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Po wyczerpaniu wszystkich punktów przewidzianych w porządku obrad Wiceprzewodniczący
Rady Gminy zamknął obrady XXXI sesji Rady Gminy o godzinie 12.15.

w+ant

Ann(JYb

Protokół zawiera 8 stron.

Przewodniczył
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